
З 1 жовтня в Україні під-
вищуються суми пенсійних
виплат у зв’язку з черговим
підвищенням розміру про-
житкового мінімуму, вста-
новленого Законом України
«Про Державний бюджет
України на 2011 рік». Про-
житковий мінімум для осіб,
які втратили працездат-
ність, збільшиться з 764 до
784 грн. У зв’язку з цим
буде проведено черговий
перерахунок пенсій і над-
бавок та підвищень до них.
Зокрема, мінімальний роз-
мір пенсії за віком, пенсії в
разі втрати годувальника
на одного утриманця ста-
новитиме 784 грн., міні-
мальна пенсія в разі втрати
годувальника на двох утри-
манців — 940,80 грн., на
трьох і більше — 1176 грн.

Шахтарі, на яких поширю-
ється дія Закону України
«Про підвищення престиж-
ності шахтарської праці», у
жовтні отримають пенсію в
розмірі не менше 2 тис. 352
грн. Мінімальний розмір
пенсії інвалідам війни та
учасникам бойових дій (без
урахування пенсій за особ-
ливі заслуги) з 1 жовтня
становитиме: для інвалідів I
групи — 1881,60 грн., II
групи — 1685,60 грн., III
групи — 1489,60 грн., для
учасників бойових дій —
1293,60 грн.

Статтею 13 Закону Ук-
раїни «Про донорство крові
та її компонентів» передба-
чено, що почесним доно-
рам України встановлюють
надбавку до пенсії в розмірі
10 відсотків від затвердже-

ного прожиткового мініму-
му на одну особу в розра-
хунку на місяць.

Розмір такого прожит-
кового мінімуму з 1 жовтня
2011 року становитиме 934
грн., відповідно розмір над-
бавки — 93,40 грн.

P.S. Згідно із Законом Ук-
раїни «Про заходи щодо зако-
нодавчого забезпечення ре-
формування пенсійної сис-
теми», що набирає чинності з
1 жовтня 2011 року, розмір
пенсії, обчислений відповідно
до статті 28 цього Закону,
перераховують у разі збіль-
шення розміру прожиткового
мінімуму для осіб, що втрати-
ли працездатність, визначе-
ного законом, особам, які не
працюють (не проводять дія-
льність, пов’язану з отриман-
ням доходу, що є базою нара-
хування єдиного внеску на
загальнообов’язкове держав-
не соціальне страхвання).

«Участок выщелачива-
ния — очень ответственный, 
— рассказывает Владимир
Харламов, — здесь находит-
ся уникальное оборудова-
ние: 12 титановых автокла-
вов объемом 125 м3 каждый,
шесть пачуков выщелачива-
ния, два скруббера, узлы
приема и дозировки кисло-
ты и рафината экстракции,
распределительные гребен-
ки паравысоких парамет-
ров, пульповые и кислотные
насосы, приточно-вытяжная
вентиляция. Все это хозяй-
ство обслуживает бригада
выщелачивания, в которой
трудятся 36 человек. Пос-
кольку выщелачивание —
процесс непрерывный, бри-
гада состоит из четырех тех-

нологических звеньев,
работающих посменно, и
звена чистильщиков, вы-
полняющих комплекс важ-
ных работ по подготовке 
и обеспечению основного
производства. А в периоды
профилактических остано-
вок вся бригада практиче-
ски руками чистит аппараты
от гипсовых и песковых
отложений, производит под-
готовку оборудования к но-
вому рабочему циклу».

Задача звеньев брига-
ды выщелачивания — вести
технологический процесс.
Технологическим регламен-
том определены основные
параметры (а всего контро-
лируемых параметров око-
ло 100), и аппаратчики дол-

жны обеспечивать четкое 
их соблюдение, принимая
единственно правильное
решение в каждой конкрет-
ной ситуации. В противном
случае будут потери извле-
чения металла, что плохо
скажется на конечном ре-
зультате производства. Во-
обще, в работе бригады
выщелачивания нет места
ошибке — здесь каждая
ошибка дорого стоит. «Бри-

гада с поставленными пе-
ред ней задачами справля-
ется достойно, — с гордо-
стью говорит В. Харламов,
— качество ее работы кон-
тролируют множество при-
боров, которые находятся
на всех этапах технологиче-
ской цепочки, показания
датчиков выводятся на при-
боры и мониторы щитов
управления. 

(Окончание на 2-й стр.)

Слева — направо: заместитель бригадира аппаратчиков гидрометал-

лургического завода В. ВЬЮГИН, главный инженер А. ЧУМАКОВ и

директор завода А. ПИЛЬЧИК.
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ЗОЛОТЫЕ РУКИ ГИДРОМЕТАЛЛУРГОВ 
Производство закиси-окиси урана — процесс не-

простой, требующий максимальной сосредоточенно-
сти и высокого профессионализма. Путь превращения
урановой руды в готовую продукцию (концентрат при-
родного урана) проходит через несколько этапов обра-
ботки, на которых добросовестно трудятся четыре тех-
нологических бригады цеха основного производства.
Все они заслуживают внимания со стороны прессы, но
сегодня в объективе фотокорреспондента газеты —
бригада выщелачивания №32, которую начальник
участка измельчения и выщелачивания Владимир
Харламов назвал передовой, поскольку от качества ее
работы зависят самые весомые экономические пока-
затели гидрометаллургического завода ГП «Восточный
ГОК».

На снимке: руководители и аппаратчики бригады выщелачивания (слева — направо): ХАРЛАМОВ В.Е., ЛИТВИНЕНКО С.И.,
КОНОПЛЕВ В.А., ЛИТВИНОВ С.А., КОЛОМОЕЦ Н.А., РЕШЕТИЛО В.В., ВАСИЛИНЕНКО В.М., ЧЕРНОБРИВЕЦ С.Н.,
ВОЛОШИН А.М., БАГИНСКИЙ В.И., КОВАЛЕНКО О.П. 

«АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ

Редакції газети «Атомник України»
вул. Шота Руставелі, б. 39/41, к. 814,

м. Київ, 01033
Пенсійний фонд України на лист редакції від

18.08.2011 року за № 98-р о/к розглянув звер-
нення виборного профспілкового працівника
державного науково-виробничого підприємства
«Цирконій» (далі — ДНВП «Цирконій») Кісільова 
В. Г. щодо сплати єдиного соціального внеску, та
повідомляє.

З 1 січня 2011 року порядок нарахування і сплати
єдиного внеску на загальнообов’язкове державне
соціальне страхування визначаються Законом Ук-
раїни «Про збір та облік єдиного внеску на загальноо-
бов’язкове державне соціальне страхування» (далі —
Закон).

Єдиний внесок на загальнообов’язкове державне
соціальне страхування (далі — єдиний внесок) — кон-
солідований страховий внесок, збір якого здійсню-
ється до системи загальнообов’язкового державного
соціального страхування в обов’язковому порядку.

Розміри єдиного внеску для кожної категорії плат-
ників та пропорції його розподілу за видами загаль-
нообов’язкового державного соціального страхуван-
ня визначені статтею 8 Закону.

Страхові кошти, акумульовані на централізованих
рахунках Пенсійного фонду, автоматично перерахо-
вуються Державним казначейством України на цент-
ралізовані рахунки фондів загальнообов’язкового
державного соціального страхування відповідно до
визначених пропорцій.

Відповідно до Закону України «Про загальноо-
бов’язкове державне пенсійне страхування» (далі —
Закон) призначення/перерахунок пенсії провадиться
при наявності відповідного страхового стажу.

Страховий стаж, згідно з п.1. статті 24 Закону, це
період (строк), протягом якого особа підлягає за-
гальнообов’язковому державному пенсійному стра-
хуванню та за який щомісяця сплачені страхові
внески в сумі не меншій, ніж мінімальний страховий
внесок. При цьому страховий стаж обчислюється
територіальними органами Пенсійного фонду відпо-
відно до вимог цього Закону за даними, що містяться
в системі персоніфікованого обліку.

Враховуючи викладене, при призначенні пенсії чи
визначенні права на її перерахунок відповідно до
Закону враховується страховий стаж, тобто місяці, за
які сплачені страхові внески в повному обсязі.

У разі несплати страхових внесків, періоди роботи
не можуть бути зараховані до страхового стажу, а заро-
бітна плата не враховується при обчисленні пенсії.

Єдиний внесок ДНВП «Цирконій» підприємством
сплачено лише по червень 2011 року включно і відпо-
відно до страхового стажу працівникам зараховано
лише цей період. Тому дії управління Пенсійного
фонду України в Баглійському районі м. Дніпродзер-
жинська відповідають нормам чинного законодавства.

Сплата внесків частково за конкретних осіб зако-
нодавством не передбачена.

Директор департаменту надходження доходів 
В. В. Литвиненко

23.09.2011 №20086/03-10

Фото Михаила СТЕПАНЯНА.

ДЕРЖАВНІ СОЦСТАНДАРТИ І ГАРАНТІЇ — 2011 

Зростають пенсійні виплати

ЧЛЕНСЬКИМ ОРГАНІЗАЦІЯМ ФПУ

На початку вересня ц.р. Федерація
профспілок України повторно звернулася
до Міністерства юстиції України та до
Генеральної прокуратури України щодо
необхідності врегулювання питання сто-
совно тривалого порушення органами
Пенсійного фонду України прав працюю-
чих пенсіонерів у частині здійснення
перерахунку пенсій.

У листі від 12.09.2011 р. №07/1/1-
14792-08, одержаному від Генеральної
прокуратури України зокрема повідомля-
ється, що на незаконні дії посадових осіб
Мінпраці та Пенсійного фонду України
щодо роз'яснення порядку перерахунку
пенсій 12 червня 2009 р. було принесено
протест. На виконання протесту Мінпраці
та Пенсійним фондом повідомлено підпо-
рядкованим органам, що спільний лист від
11.03.2009 р. № 20/0/18-09/039, №1096
/02-01 не є нормативно-правовим актом і
має рекомендаційний характер.

Таким чином, зазначений лист Мін-
праці та Пенсійного фонду України не
може підміняти норми, визначені норма-
тивно-правовими актами. При цьому досі
при перерахунку пенсій продовжує засто-
совуватися показник середньої зарплати
по країні за 2007 рік, замість відповідних
показників за 2008—2010 роки.

Як зазначено у листі Генеральної про-
куратури, листа ФПУ надіслано для розг-
ляду Мінсоцполітики України, Щодо звер-
нення ФПУ до Міністерства юстиції
України, то відповіді на нього ще не одер-
жано.

Про результати розгляду звернень
ФПУ буде повідомлено додатково після
одержання відповідей від Мінсоцполітики
та Мін’юсту України.

З повагою 
Заступник Голови ФПУ 

С. М. КОНДРЮК
м. Київ, 27.09.2011 року, №04/01-25/1917
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Введена в эксплуатацию буровая установка Rhino
На Новоконстантиновской шахте ГП «ВостГОК»

после начала опытно-промышленной отработки
запасов урановой руды в сентябре произошло
небольшое, но знаменательное событие — была
введена в эксплуатацию буровая установка для про-
ходки вертикальных выработок Rhino, поставленная
на шахту фирмой Sandvik Mining and Construction,
которая начала проходку расширителем восстаю-
щего вентиляционного (вертикальной горной выра-
ботки) в этаже 292-240 м.

Вводу в эксплуатацию установки Rhino предше-
ствовала продолжительная работа всего коллектива
шахты по проходке и креплению буровой камеры, по
бурению пилот-скважины и доставка расширителя
весом до 7,5 т с гор. 300 м по наклонному съезду и
горным выработкам общей протяженностью до 250
м. Последнюю тяжелую работу смог выполнить кол-
лектив участка №35 под руководством и. о. началь-
ника С. А. Вакулова и механика В. В. Полищука.

Итогом работы стало начало проходки первого
восстающего на Новоконстантиновской шахте при
помощи буровой установки Rhino.

Александр ПИЦЫК,
главный инженер 

Новоконстантиновской шахты
Фото Владимира НИКОЛАЕВА

ЗОЛОТЫЕ РУКИ ГИДРОМЕТАЛЛУРГОВ 
(Окончание.

Начало на 1-й стр.)
Кроме того, заводская лаборато-

рия берет пробы пульпы, анализиру-
ет и сообщает результат нашим
аппаратчикам. В зависимости от
показаний лаборатории и приборов
они вносят корректировку в техноло-
гический процесс, регулируя расхо-
ды кислоты, пара, воздуха, пульпы,
другие параметры. Работа очень тон-
кая и ответственная. И, конечно, учи-
тывая специфику производства по
сложности оборудования, наличию
агрессивных, высокотемпературных
сред под давлением, аппаратчики
обязаны четко знать и выполнять тре-
бования охраны труда».

60-летие Восточного горно-обо-
гатительного комбината гидроме-
таллурги встретили с хорошим

настроением, но на первом месте из
их пожеланий — улучшить снабже-
ние завода материалами и комплек-
тующими. «Состояние оборудова-
ния оставляет желать лучшего, —
продолжает разговор начальник
участка. — Надеемся, что долгож-
данная модернизация завода раз-
решит этот вопрос. А пока и мы, 
и особенно механики вынуждены
проявлять смекалку и выдумку, что-
бы поддерживать это оборудование
в рабочем состоянии. Большое спа-
сибо работникам нашей механиче-
ской службы, которые могут из ниче-
го сделать что-то, благодаря чему
завод и, в частности, наше отделе-
ние выщелачивания стабильно ра-
ботает». 

Виталий Решетило работает на
предприятии уже двадцать лет, из

них 17 лет — звеньевым аппаратчи-
ков. Дробильщиком на участке
приема и дробления руды трудился
его отец, в бригаде выщелачивания
работает и брат Станислав. Такая
вот трудовая династия. По примеру
деда и отца поступить работать на
завод гидрометаллургом мечтает и
сын Виталия Сергей.

На вопрос, сложно ли работать
на столь ответственном участке,
В.Решетило с улыбкой отвечает:
«Поначалу, конечно же, все непро-
сто, а когда набираешься опыта, то
многое делаешь почти автоматиче-
ски, но думать надо. Если к работе
относиться с душой, помогать друг
другу, поддерживать молодых кол-
лег, передавать им свой опыт, то все
получается». 

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

СОЛІДАРНІСТЬ ГРОМАДСЬКОСТІ ЗАРАДИ КОНСТИТУЦІЙНИХ ПРАВ

«Спільно ми зможемо все!»
Питанням налагодження діалогу

«громадянське суспільство і вла-
да», без участі в ньому політичних
партій та народних депутатів, був
присвячений соціальний форум
«Солідарність заради конституцій-
них прав», що відбувся нещодавно в
Українському домі під гаслом «Спі-
льно ми зможемо все!».

Організатором цього заходу при
сприянні громадських організацій, зок-
рема Федерації профспілок України,
чорнобильських, ветеранських, жіно-
чих спілок та організацій, благодійних
фондів, багатьох інших формувань,
представників ЗМІ, вчених, став Гро-
мадський конституційний комітет.

Події останнього часу свідчать про
нестримний розрив між тими, хто
керує країною, і тими, хто в ній живе і
працює. Спроби і наміри можновладців
відгородитися від народу високими
парканами чи лініями ненаближення до
адміністративних будівель державних
установ можуть спрацювати не на
користь перших. Адже саме дії влади
змушують вдаватися до різних протес-
тів, призводять до зниження рейтингів
структур влади.

Важке економічне становище біль-
шої частини населення країни, невиз-
наченість у подальших перспективах
спонукають шукати вихід.

Заклики влади до соціального діа-
логу не підкріплюються конкретними
справами. Багато рішень ухвалюються
без думки компетентних громадських
інституцій, що й спричиняє спротив.

Вересневі протести афганців, чор-
нобильців, ветеранів біля стін Верхов-
ної Ради проти прийняття законопро-
екту №9127 «Про гарантії держави
щодо виконання судових рішень»,
невдоволення пенсійною та іншими
реформами, поширення протестних
дій на більшість регіонів є яскравим
прикладом.

Влада дедалі частіше закликає гро-
мадськість до діалогу із суспільством.
Президент України Віктор Янукович,
виступаючи нещодавно в Нью-Йорку,
сказав, що «ефективне державне уп-
равління залежить від залучення до
цього процесу громадянського сус-
пільства».

Гарні слова, але насправді ігнору-
ються пропозиції різних громадських
організацій, спрямовані на покращен-
ня життя людей. Зокрема, без погод-
ження з профспілками та іншими гро-

мадськими організаціями ухвалено
пенсійну реформу, різкі протести
спричинило ухвалення непогодженого
Податкового кодексу. 

За повідомленням голови Громад-
ського конституційного комітету Юрія
Збітнєва, метою форуму є вироблення
спільних дій щодо вирішення соціаль-
но-економічних проблем під час соці-
ального діалогу з органами державної
влади, формування єдиного пакета
пропозицій і винесення його на загаль-
нонаціональний «круглий стіл», на яко-
му має відбутися конструктивна роз-
мова між владою та суспільством,
обговорення проблем подолання пра-
вового негілізму влади і зростання пра-
вової свідомості української нації, оцін-
ка діяльності правоохоронних та інших
органів, формування позиції представ-
ників громадянського суспільства сто-
совно основних питань демократичних
реформ, виборчого законодавства,
конституціалізму та інших питань.

Ю. Збітнєв зазначив, що влада зага-
лом потребує нагальних системних
змін, бо не секрет, що в багатьох сферах
нашого життя спостерігається порушен-
ня базових конституційних прав, зокре-
ма, на житло, здоров’я, безпеку та ін.

Заступник голови ФПУ Григорій
Осовий зазначив, що співпраця з
профспілками можлива у багатьох нап-
рямах життя. «Усіх проблем, звичайно,
одночасно не розв’язати, тому варто
налаштуватися на серйозну, системну,
тривалу та професійну роботу, іншо-
го способу досягнення мети немає.
Профспілки будуть корисними для роз-
витку громадянського суспільства та
ідей, які обговорюються».

На форумі йшлося про те, що в
сусідній державі — Росії вже декілька

років поспіль функціонує Громадська
палата, до якої входить широке коло
представників громадських організа-
цій, видатних і знаних людей держави,
яка виражає суспільні інтереси у ході
діалогу з владою. Палата обговорює й
виносить свій вердикт з найважливі-
ших напрямів життя громадян країни.

Відомий юрист і адвокат Тетяна
Мунтян у своєму виступі детально
зупинилася на проблемах житлово-
комунального господарства, зокрема
об’єднання співвласників будинків у
так звані ОСББ. Загалом підтримуючи
ідею створення ОСББ, вона сказала,
що це саме та піраміда, яку потрібно
будувати не згори, а знизу, як це хоче
нині зробити влада. Тільки участь
кожного власника квартири у вирі-
шенні всіх питань, пов’язаних з екс-
плуатацією житла та прибудинкової
території без різних надбудов, буде
успішною.

Не вийде збудувати міцну піраміду
влади, якщо її основою не буде гро-
мадський фундамент, тобто якщо її дії
не підтримуватимуть унизу.

Урівноважити дії влади з потреба-
ми людей і покликане громадянське
суспільство в особі об’єднання гро-
мадських формувань, які уособлюють
усі верстви населення. 

Кінцевою метою соціального фору-
му має стати проведення через неве-
ликий проміжок часу спільного соці-
ального діалогу між владою і суспіль-
ством. Тільки солідарне об’єднання
усіх громадських інституцій стане
запорукою продуктивного соціального
діалогу.

Готуватися до двосторонньої роз-
мови й закликав форум.

Петро ВАСИЛЕНКО

Інформація за темою

Антисоціальному закону — ні!
Резонанс, що спричинили у суспільстві законопроект №9127 «Про гарантії

держави щодо виконання судових рішень» і Закон України «Про внесення змін до
Закону України «Про Держбюджет на 2011 рік», за яким розміри соціальних вип-
лат мають встановлюватися урядовими постановами, а не чинними законами,
продовжує відлунювати.

Акція протесту у третій декаді вересня 2011 року біля Верховної Ради України
афганців, чорнобильців, ветеранів, дітей війни зупинила розгляд законопроекту
про пільги у Верховній Раді, але вона продовжує резонансувати в регіонах. 

Акції протесту, мітинги у зв’язку із намірами уряду скоротити соціальні пільги
відбулися у Харкові, Запоріжжі, Луганську, Полтаві та в інших містах.

Ситуація із пільгами поки що неясна. Урядова сторона говорить не про
позбавлення, а про коригування пільг, бо їх насправді багато, а громадські орга-
нізації не відступають і мають намір боротися до кінця.

АКТИВНА МОЛОДЬ — 
ПОТЕНЦІАЛ ВИРОБНИЦТВА

Старт для профессионального роста
Молодежь на Запо-

рожской АЭС всегда им-
еет активную жизненную
позицию: проводит благо-
творительные акции, нап-
равленные на поддержа-
ние малоимущих стариков
и детей, отстаивает спор-
тивную честь атомной
станции, побеждая во мно-
гих состязаниях. Но это
далеко не все. Как расска-
зал начальник управления
кадров Запорожской АЭС
Владимир Черноляхов,
вчерашние выпускники ву-
зов активно интересуются
производством, стремясь
усовершенствовать мно-
гие стороны технологиче-
ского процесса. 

Для этого на Запорожс-
кой АЭС ежегодно в рамках
полюбившегося всем кон-
курса «Мы так живем, ра-
ботаем и отдыхаем» прово-
дится конкурс научных
докладов, которые с инте-
ресом готовят молодые
специалисты. Как правило,
весной они обсуждают воп-
росы производственного
потенциала (именно так и
называется номинация, в
которой соревнуются мо-
лодые интеллектуалы), а
осенью на конкурсе откры-
вается номинация «лучшее
производственное реше-
ние». Итоги традиционно
подводятся в преддверии
профессионального праз-
дника — Дня энергетика. 

Что можно сказать о
полезности такого конкур-
са? Каждый научный док-
лад, безусловно, ценен для
производства. Молодой
специалист, пройдя в сво-
ем подразделении оп-
ределенный этап адапта-
ции, уже определяет для
себя участки, которые тре-
буют усовершенствования
и доработки. Используя
полученные в институте
знания, будущий инженер

может предложить свои
инновации. Готовя ту или
иную тему, молодой спе-
циалист взаимодействует
с более опытными коллега-
ми и с руководителями
разных направлений, по-
вышая таким образом свое
профессиональное мас-
терство. Более того, уча-
стие в конкурсе определен-
но может стать хорошим
стартом для профессио-
нального роста. 

Работы, представлен-
ные на конкурс в минувшем
году, решили объединить в
сборник. Он будет пере-
дан в основные произ-
водственные подразделе-
ния станции и техническую
библиотеку. А первый его
экземпляр молодые спе-
циалисты решили пода-
рить генеральному дирек-
тору Запорожской АЭС
Вячеславу Тищенко. Не-
давно, выступая на произ-
водственном совещании с
оперативным персоналом,
Вячеслав Алексеевич с
удовлетворением отметил,
что на станции работает
интересная творческая мо-
лодежь, активно вникаю-
щая в проблемы производ-
ства, не раз принимавшая
участие в конкурсах науч-
ных докладов на отрас-
левом и международном
уровне. 

В ноябре на Запорож-
ской АЭС будет прово-
диться второй этап кон-
курса. А до этого времени
управление кадров при-
нимает заявки для уча-
стия в номинации «лучшее
производственное реше-
ние». Приглашаются не
только молодые специа-
листы, но и активная мо-
лодежь, все, кто хочет
заявить о себе и получить
реальный профессиона-
льный рост. 

Лариса ЮРЬЕВА

Как уже сообщалась, 20—22 сентября в
Киеве состоялся 9-й Международный форум
«Топливно-энергетический комплекс Украины:
настоящее и будущее», в рамках которого про-
шла выставка «Энергетика в промышленности
Украины 2011».

«Форум дает возможность отечественным и за-
рубежным компаниям представить свои проекты и
ознакомиться с технологиями и инвестиционными
проектами в энергетическом секторе других стран»,
отмечал в послании форуму во время церемонии
открытия министр энергетики и угольной промышлен-
ности Украины Юрий Бойко. На форуме были представ-
лены все направления энергетики, в частности ядерной
энергетики Украины, рассматривались условия для
развития уранового сектора страны.

Тематика выставки охватывала все сферы энерго-
производства, энергомашиностроения, приборострое-
ния для предприятий ТЭК и энергохозяйств производ-
ственной и непроизводственной сфер. В рамках Дня
атомной энергетики 21 сентября прошло пленарное
заседание «Атомная энергетика в промышленности
Украины в условиях новых вызовов».

Преодоление энергетического кризиса невозмож-
но без развития ядерной энергетики. С таким заявле-
нием выступил генеральный инспектор НАЭК «Энер-
гоатом» Данко Билей на «круглом столе», проходящем
в рамках «Дня атомной энергетики». «Очевидно, что в
условиях роста цен на основные энергоносители и
роста энергопотребления в мире без ядерной энерге-
тики решить энергетический кризис не представляет-
ся возможным», — отметил Д. Билей.

По словам Д. Билея, авария на АЭС «Фукусима-I»
спровоцировала «серьезное повышение внимания» к
работе атомных станций во всем мире, и сегодня атом-
ному сообществу «предстоит потрудиться», чтобы вос-
становить доверие общественности. «Однако дискус-
сий относительно будущего ядерной энергетики в
Украине быть не может, ответ однозначный — нам надо
жить и развиваться». Д. Билей отметил также, что для
развития ядерной энергетики недостаточно усилий
только одной страны. «Здесь нужна выработка спло-
ченной позиции всех стран, которые используют атом-
ную энергию», — сказал он.

Со своей стороны, первый заместитель председа-
теля Госатомрегулирования Украины Михаил Гашев
подчеркнул, что сегодня перед Украиной стоит еще
больше задач в ядерной сфере в свете событий на АЭС
«Фукусима-I», инцидентов на АЭС «Норт-Анна» в США,
а также аварии на площадке в Маркуле, Франция. «Без
атомной энергетики мы не обойдемся, но только — без
безопасной атомной энергетики, — отметил М. Гашев.
— Если уровень этой безопасности будет неприемле-
мым для нашего общества, то нам придется закрывать
такие атомные объекты».
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ЧОРНОБИЛЬСЬКІ ВІДПУСТКИ: 
ОСОБЛИВОСТІ ОПЛАТИ ТА ОБЛІКУ

Соціальний захист громадян,
які постраждали внаслідок Чор-
нобильської катастрофи, перед-
бачає, зокрема, надання їм до-
даткового відпочинку. При цьому
в кадрах і бухгалтерії виникає
чимало запитань. Спробуємо з’я-
сувати більшість із них.

Які додаткові оплачувані від-
пустки передбачено в Законі Ук-
раїни «Про статус та соціальний
захист громадян, які постражда-
ла внаслідок Чорнобильської ка-
тастрофи»?

Для чорнобильців законодав-
ством передбачено чимало гарантій.
Серед них додаткові оплачувані від-
пустки. Однак право на них мають не
всі чорнобильці.

Так, чорнобильці 1-ї і 2-ї катего-
рій мають право на додаткову від-
пустку із збереженням зарплати
тривалістю 14 робочих (16 кален-
дарних) днів на рік (п. 22 ч. 1 ст. 20 та
п. 1 ч. 1 ст. 21 Закону № 796).

На додаткову оплачувану від-
пустку тривалістю 14 робочих (16
календарних) днів на рік може роз-
раховувати також один із батьків
дитини-інваліда, постраждалої від
аварії на ЧАЕС, або особа, яка їх
замінює (п. З ч. З ст. 30 Закону №
796). Далі, розглядаючи чорнобиль-
ські відпустки, ми матимемо на увазі
й згадані вище відпустки для батьків
дитини-інваліда, постраждалої від
аварії на ЧАЕС, або особи, яка їх
замінює.

Якщо працівник — чорнобилець
1-ї або 2-ї категорій має дитину-
інваліда, постраждалу від аварії на
ЧАЕС, він має право одразу на дві
оплачувані відпустки, передбачені
Законом № 796. Тобто на 28 робочих
(32 календарних) днів відпочинку.

Зверніть увагу: згадані вище
особи також мають право на вико-
ристання чергової відпустки у зруч-
ний час.

Як правильно визначати три-
валість додаткових чорнобиль-
ських відпусток?

Тривалість додаткової чорно-
бильської відпустки зазначено в ро-
бочих днях. Проте згідно з ч. 1 ст. 5
«Закону про відпустки» тривалість
відпусток, зокрема, за іншими зако-
нами, розраховують виключно в
календарних днях. Отже, і тривалість
додаткової відпустки чорнобильців
перераховують у календарні дні.

Не вдаючись до подробиць, зау-
важимо, що 14 робочим дням від-
пустки дорівнюють 16 календарних
днів відпочинку (див. листи Мінпраці
України від 12.02.97 №10/2-493 
та від 14.06.2006 №206/13/116-06,
далі — лист № 206).

Як обчислити суму відпускних
за дні чорнобильської відпустки ?

Тут усе, як і з іншими відпустка-
ми, тобто оплату проводять за се-
реднім заробітком, який визначають
на підставі Порядку № 100. Роз-
рахунковий період — 12 місяців, які
передують місяцю початку відпочин-
ку. Працівникові, який пропрацював
на підприємстві менше року, серед-
ню зарплату обчислюють, виходячи
з виплат за фактичний час роботи,
тобто з 1 числа місяця після оформ-
лення на роботу до 1 числа місяця, у
якому надають відпустку або випла-
чують компенсацію за невикориста-
ну відпустку.

Чи належить додаткова чорно-
бильська відпустка до щорічних?

Це одне з ключових питань, адже
для щорічних відпусток законодав-
ство окреслює низку спецправил.

Як відомо, п. 1 ч. 1 ст. 4 3акону
про відпустки передбачає, що до
щорічних належать також інші додат-
кові відпустки, визначені законодав-
ством. Окрім того, у ч. 2 цієї статті
визначено: «законодавством... мо-
жуть установлюватись інші види від-
пусток».

З огляду на те, що у ст. 20 і 30
Закону № 796 відпустки не названо
щорічними, можна дійти висновку,
що йдеться про інший вид відпусток,
передбачений законодавством. Са-
ме на це вказують і спеціалісти
Мінпраці (див. лист № 206, лист від
10.06.2008 № 149/13/116-08, далі –
лист № 149). Зокрема, вони стверд-
жують, що згідно з п. 22 ч. 1 ст. 20
Закону № 796 відпустка – гарантова-
на державою пільга, і вона не нале-
жить до щорічних.

Чи залежить тривалість чор-
нобильської відпустки від відпра-
цьованого на підприємстві часу?

Як було зазначено вище, додат-
кові відпустки чорнобильцям — це
не щорічні відпустки, а пільга, перед-
бачена державою. Тож вони нада-
ються кожного календарного року.
Тобто працівник має право на від-
пустку навіть у перший день роботи.

Коли працівник повинен вико-
ристати чорнобильську відпустку?

Цією відпусткою працівник му-
сить скористатися впродовж кален-
дарного року, за який її надають.
Якщо цього не зробити, відпустка
«згорить», адже її перенесення на
наступний рік не передбачено (див.
лист № 206).

А якщо працівник звернеться за
цією відпусткою наприкінці року й
певна кількість її днів припадатиме
на наступний, то вважатиметься, що
йдеться про відпустку за рік, у якому
вона почалася (див. лист № 206).

Чи можна поділити чорно-
бильську відпустку на частини?

Ні, цього зробити не вдасться,
адже законодавство дозволяє поділ
на частини тільки щорічних відпус-
ток, до яких чорнобильська не нале-
жить. Тож працівник не має права
просити про її поділ, а робото-
давець, відповідно, — її поділити 
(див. також лист Мінпраці від
17.11.2006№415/13/116-06).

Чи враховуються святкові й
неробочі дні при визначенні три-
валості додаткової чорнобиль-
ської відпустки?

Як відомо, відповідно до ст. 5
«Закону про відпустки» святкові та
неробочі дні не враховуються при
визначенні тривалості щорічних від-
пусток та додаткової відпустки пра-
цівникам, які мають дітей. Через те,
що чорнобильські відпустки не вва-
жаються щорічними, згадане перед
цим правило їх не стосується. Таким
чином, їхня тривалість не збільшу-
ється на кількість святкових і неро-
бочих днів, що припадають на час
зазначених вище відпусток. При
цьому за них нараховують відпускні,
як і за інші дні чорнобильської від-
пустки.

Чи переносять (продовжують)
чорнобильську відпустку в разі
хвороби працівника під час тако-
го відпочинку?

Ні. Пояснення те саме — ст. 11
Закону про відпустки не передбачає
її перенесення на інший період або
продовження. Відповідне правило
діє лише щодо щорічних відпусток.

Чи виплачують компенсацію
за невикористану чорнобильську
відпустку?

У ст. 24 «Закону про відпустки»
передбачено при звільненні надання
грошової компенсації тільки за неви-
користані дні щорічної відпустки та
додаткової відпустки працівникам,
які мають дітей. Тож чорнобильсь-
кі відпустки не підлягають грошо-
вій компенсації. Аналогічну позицію
викладено у роз’ясненні Мінпра-
ці (див. листи від 17.11.2006 №
415/13/116-06 та від 18.06.2007 №
150/13/133-07).

Як дізнатися, чи прийнятий
поточного року на роботу праців-
ник скористався чорнобильською
відпусткою?

Трапляється, що новачок-чорно-
билець посеред року влаштовується
на роботу. Як було наголошено, від-
пустку надають за календарний рік. І
якщо працівник уже використав чор-
нобильську відпустку за поточний рік
у попереднього роботодавця, то
права отримати її вдруге не має. Тож
роботодавцеві потрібно знати, чи
використав працівник відпустку на
попередній роботі. Для цього пра-
цівникові слід принести від поперед-
нього роботодавця довідку, складе-
ну в довільній формі.

Чи можна не надавати чорно-
бильських відпусток?

Додаткову чорнобильську від-
пустку встановлено законом і вона є
гарантованою державою пільгою.
Тобто надавати її — обов’язок робо-
тодавця. До того ж, як уже наголо-
шувалося, «Закон про відпустки»
передбачає наявність інших відпус-
ток, установлених законодавством,
до яких і належить чорнобильська. З
огляду на це, її ненадання — пору-
шення трудового законодавства, що
може призвести до накладення ад-
мінштрафу для посадових осіб під-
приємств незалежно від форми
власності.

Як і коли працівник може вико-
ристати чорнобильську відпустку?

Черговість надання чорнобиль-
ських відпусток, як і будь-яких інших,
визначається графіками, які зат-
верджує власник або уповноваже-
ний ним орган за погодженням із
виборним органом первинної проф-
спілкової організації (профспілко-
вим представником) чи іншим упов-
новаженим на представництво тру-
довим колективом органом. Графіки
доводять до відома всіх працівників.
При складанні графіків ураховують
інтереси виробництва, особисті ін-
тереси працівників та можливості
для їхнього відпочинку. Отже, зва-
жаючи на п. 22 ч. 1 ст. 20, п. 1 ч. 1 ст.
21 та п. 3 ч. 3 ст. 30 Закону № 796, у
яких вказано про можливість чорно-
бильців 1-ї і 2-ї категорій та одного з
батьків дитини-інваліда, постражда-
лої від аварії на ЧАЕС, або особи, яка
їх замінює, використовувати чергову
відпустку в зручний час, роботода-
вець змушений погоджуватися на
той час використання відпустки,
який зазначає працівник.

Нагадуємо, що графік відпусток
працівників та розрахунок витрат
для додаткової відпустки на наступ-
ний бюджетний рік підприємство
має подати до уповноваженого ор-
гану праці та соцполітики разом із
відомостями про підприємство за
два місяці до початку бюджетного
року (п. 6 Порядку № 936).

Чи надають чорнобильські від-
пустки при роботі за сумісництвом?

У п. 5 Порядку використання
коштів державного бюджету для
виконання програм, пов’язаних із
соціальним захистом громадян, які
постраждали внаслідок Чорнобиль-
ської катастрофи, затвердженому
Постановою Кабінету Міністрів Ук-
раїни від 20.09.2005 №936, записа-
но, що соцвиплати, доплати (види
допомоги), передбачені пп. 5-13 п. 4
цього Порядку, проводять за місцем
основної роботи. Тому на роботі за
сумісництвом працівник не зможе
отримати відшкодування, а отже, цієї
відпустки він не одержить. Про це
вказують і спеціалісти Мінпраці Ук-
раїни в листі № 149. У ньому також
прописано: коли за основним місцем
роботи жінка перебуває у відпустці
по догляду за дитиною до трьох років
і одночасно працює на умовах непов-
ного робочого часу на своєму ж
робочому місці, вона має право на
додаткову чорнобильську відпустку.

Як бути, коли загальна три-
валість щорічних (основної та
додаткової) і чорнобильської від-
пусток перевищує 59 (69) кален-
дарних днів?

Загальновідомо, відповідно до
абзацу 3 ст. 10 «Закону про відпуст-
ки» загальна тривалість саме щоріч-
них основної та додаткових відпусток
не може перевищувати 59 календар-
них днів, а для працівників, зайнятих
на підземних гірничих роботах, — 69
календарних днів. Отже, чорнобиль-
ську відпустку можна надавати понад
зазначене обмеження, адже вона не
є щорічною. Наприклад: щорічні
основна та додаткові відпустки пра-
цівника-чорнобильця 2-ї категорії
становлять 52 календарні дні на рік.
Окрім них, роботодавець мусить
надати ще й 16 календарних днів
чорнобильської відпустки. Тобто
загальний строк відпустки дорівню-
ватиме 68 календарним дням.

Перелік використаних у тексті
скорочень:

КЗпП – Кодекс законів про пра-
цю України.

Закон № 796 – Закон України
«Про статус і соціальний захист гро-
мадян, які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи» від
28.02.91 № 796-ХІІ.

Закон про відпустки – Закон
України «Про відпустки» від 15.11.96
№ 504/96-ВР.

Постанова № 836 – Постанова
Кабінету Міністрів України «Про ком-
пенсаційні виплати особам, які пост-
раждали внаслідок Чорнобильської
катастрофи» від 26.07.96 № 836.

Постанова № 831 – Постанова
Кабінету Міністрів України «Про доп-
лати особам, які працюють у зоні
відчуження» від 10.09.2008 № 831.

Порядок № 936 – Порядок вико-
ристання коштів державного бюджету
для виконання програм, пов’язаних із
соціальним захистом громадян, які
постраждали внаслідок Чорнобиль-
ської катастрофи, затвердженому
Постановою Кабінету Міністрів Ук-
раїни від 20.09.2005 № 936.

Ветераны, которые пришли во Дворец культуры ГП
«Восточный ГОК» на отчетно-выборную конференцию
ветеранской организации гидрометаллургического
завода, уже не стоят «у робочім дозорі», они находятся на
заслуженном отдыхе, но по-прежнему остаются члена-
ми единой, дружной семьи заводчан.

Каждый из присутствующих в зале делегатов — это гор-
дость гидрометаллургического завода, его легенда и его
история. Это они строили завод, выполняли пусконаладочные
работы, получали первую продукцию — урановый концентрат,
а затем провели несколько реконструкций завода и усовер-
шенствовали его технологию до уровня высших мировых
стандартов. Это они создали дружный, работоспособный тру-
довой коллектив с богатыми традициями, который и сегодня
приумножает трудовую славу завода и комбината. Каждый из
них — это личность, которая заслуженно носит гордое имя —
ветеран-заводчанин.

Назвать имена делегатов конференции, рассказать об их
судьбах, а тем более всех 1143 ветеранов, состоящих на уче-
те, невозможно. А вот по статусу и категориям хочу назвать
некоторых из них.

Фронтовики — мудрость, честь и совесть заводчан. К
сожалению, их осталось всего 11 человек, из них три женщи-
ны, а на конференции смогли присутствовать только двое.
Боевой танкист Андрей Лукич Харченко, который часто вспо-
минает об экипаже танка лейтенанта Амброскина и его смер-
тельном бое в декабре 1943 года в районе сел Сосновка и
Вильшанка. Мне почему-то Амброскин напоминает самого
Андрея Лукича. Сын полка Владимир Петрович Петренко,
который сбежал на фронт в поисках отца, в Австрии взял в
плен «немецкого языка», а отца встретил в августе 1945 года
на перроне ж/д станции Пятихатки (они прибыли с фронта
домой в теплушках в одно и то же время, только разными эше-
лонами). Кстати, это он положил на музыку слова песни
Леонида Плыса о заводе.

Есть такая категория — участники войны и труженики
тыла. На учёте в организации их состоит 115 человек (51 жен-
щина). На их долю выпало очень тяжелое бремя, но они
выстояли, и я сегодня с гордостью и уважением могу расска-
зать о некоторых из делегатов.

Прежде всего, лидеры организации — председатель Нина
Григорьевна Косенкова и Болеслав Федорович Лисовский, ее
заместитель. Нина Григорьевна девчушкой во время войны
тайком носила передачи военнопленным. При пуске завода
работала табельщиком, была диктором заводской радиога-
зеты. Мало кто знает, что за полувековую историю завода
было четыре главных заводских проходных, а Болеслав
Федорович Лисовский помнит. Он пришел на завод рабочим-
монтажником, строил его, а потом так и остался на нем рабо-
тать до ухода на пенсию, одно время возглавлял заводской
профсоюзный комитет. 

Самая многочисленная и активная категория заводских
ветеранов — дети войны. Их на учете зарегистрировано 332,
в том числе и автор этих строк. 

Но есть еще категория пенсионеров-заводчан, которые
не имеют льготного статуса, а называются просто — ветеран
труда, а их на учете 300 человек.

Эти люди своим трудом создавали славную историю
завода и ВостГОКа.

На конференции присутствовали и выступили директор
завода Александр Владимирович Пильчик и председатель
ветеранской организации ВостГОКа Леонид Владимирович
Воронченко.

Совет ветеранской организации завода состоит из 8
человек. Практически все они являются и волонтерами. За-
бегая наперед, скажу, что делегаты конференции признали
работу совета с оценкой «хорошо» и переизбрали всех его
членов на новый срок. Вот и получился такой новый — старый
совет, который работал слаженно и плодотворно. Только за
последний отчетный год проведено 23 заседания совета, на
которых рассматривали вопросы постановки ветеранов на
учет, распределение благотворительной помощи к празднич-
ным и памятным датам. А это они могут себе позволить бла-
годаря Коллективному договору между администрацией и
профсоюзным комитетом комбината. Судите сами. Только в
санатории была выделена 21 путевка, в Знаменскую бальнео-
логическую больницу — 11 путевок, а в профилакторий — мог
получить каждый желающий. Что касается материальной
помощи, то волонтеры смогли посетить на дому и в больнице
199 человек и оказали им материальную помощь на сумму
5645 гривен. А в канун 60-летия ВостГОКа было отмечено 85
ветеранов-активистов завода, выделено по 100 гривен каж-
дому и 68 человек — по 50 гривен. Оказана благотворитель-
ная помощь от дирекции завода на сумму 8700 гривен и за-
водского комитета профсоюза — 650 гривен.

Совет интересует не только материальная сторона, но и
идейно-патриотическое воспитание молодежи. Поэтому
ветераны-заводчане — частые гости у своих подшефных шко-
льников УВК «Дивосвіт». Они проводят уроки мужества, поса-
дили вместе с ребятами «Аллею славы». Такие встречи стали
традиционными.

График работы совета ветеранов — первый и третий
вторник месяца. Прием проводится в здании общественных
организаций завода, но по собственной инициативе совет в
следующем году будет также проводить приемы во второй и
четвертый вторник в помещении УВК «Дивосвіт».

По инициативе совета ветеранов к 50-летию завода была
написана книга воспоминаний «Уран и люди — полвека вме-
сте», а к 100-летию со дня рождения первого директора заво-
да Семченко Владимира Филипповича у проходной завода
установлена мемориальная доска.

Но нельзя сказать, что заводская ветеранская организа-
ция живет беспроблемно. Проблем у всех ветеранов предо-
статочно: и те же высокие цены на продукты питания и товары
первой необходимости, а прежде всего — на медикаменты и
платное медицинское обслуживание, непосильные коммуна-
льные тарифы. Не выполняется закон «О детях войны». Да что
там говорить, даже льгота о бесплатном проезде в городском
транспорте, что гарантировано государством, не предоста-
вляется.

P.S. Доклад председателя заводского совета ветеранов,
как всегда, был лаконичным и содержательным. В его обсуж-
дении приняли участие шесть человек.

Конференция избрала делегатов на конференцию вете-
ранской организации ВостГОКа.

Петр ЖЕЖЕР, 
член городского совета ветеранов Украины

Над степами займаються зорі,
Вечоріє ясна далина,

Та стоять у робочім дозорі,
Заводчани — родина одна.

Леонід ПЛИС «Пісня про ГМЗ»

Они всегда в поле зрения 
социальных партнеров ВостГОКа



Известная в Украине и
за ее пределами бегунья
Владилена Яковлевна Ко-
кина в октябре 2011 года
преодолеет (вдумайтесь!!!)
85-летнюю дистанцию свое-
го жизненного пути и, я уве-
рен, и дальше продолжит
свою спортивную карьеру.
Только в этом году до свое-
го юбилея она уже успешно
стартовала в 10 городах
Украины и в двух городах
Беларуси. Удивительное,
неимоверное спортивное
долголетие!

В недавно изданной к
юбилею ВостГОКа по моей
инициативе и под моей
редакцией книге творчества
ветеранов «Смеемся вме-
сте» Владилена Яковлевна
Кокина поделилась тремя
курьезными эпизодами из
своей спортивной жизни и я
написал небольшое преди-
словие к ее рассказам.

Очень трудной у Влади-
лены Яковлевны была рабо-
та вплоть до выхода ее на
пенсию в 58 лет. Врач-педи-
атр, она много лет была
заместителем главного вра-
ча МСЧ. Кроме своей рабо-
ты, имела уйму обществен-
ных поручений и семейных
забот. Неудивительно, что

ее организм начал посте-
пенно хандрить.

Неожиданно для себя
записалась в клуб любителей
бега «Ритм». Сначала зани-
малась ходьбой, которая
чередовалась с небольшими
пробежками. Постепенно
увеличивала нагрузки, пере-
шла на бег. И стала чувство-
вать, что болезни отступили.
Улучшалось самочувствие.
Укрепились суставы, норма-
лизовались дыхание, работа
сердца. В свои 85 лет не
может обходиться без бега,
увлекается также плаванием.
Полюбила соревноваться в
беге с соперницами и доны-
не у нее эта страсть.

К удивлению многих она
искренне отвечает: «Я про-
сто живу и стараюсь быть
здоровой!».

Вот и сегодня в личный
зачет Владилены Яковлевны
за более чем 25-летний ее
беговой стаж входят трижды
в неделю тренировки, кросс
на стадионе. В среду — 7
км, пятницу — 5 км, воскре-
сенье — 10 км.

Она принимала участие
в 335 чемпионатах в пробе-
гах в 42 населенных пунктах
Украины, России, Беларуси,
Молдовы и Италии. За год

выходит на старт около 25
раз.

Многократная чемпион-
ка в возрастных категориях:
70—74 года, 75—79 лет,
80—84 года. Установила 42
украинских рекорда в беге
на дистанциях от 60 м до 10
км в своей возрастной груп-
пе, 34 ее рекорда остаются
до сих пор непревзойденны-
ми. Количество завоеванных
медалей — не сосчитать.

У Владилены Яковлевны
стройная спортивная фи-
гура. Выглядит моложаво,
всегда сосредоточена на
главной ценности — здо-
ровье. С ней всегда приятно
побеседовать. Она отлича-
ется хорошо выраженным
интеллектом и мягким чув-
ством юмора.

В этой же книге ее
друзья, такие же страстные
любители бега, посвятили
Владилене Яковлевне свои
произведения.

Успешные талантливые
спортсмены — талантливы и
в другом. Так, Владимир
Буть, в прошлом победи-
тель и призер чемпионатов
УССР, мастер спорта по лег-
кой атлетики, хорошо рису-
ет. В нашей книге — более
80 его рисунков. Один из них

он посвятил В. Кокиной —
«Побежали, одноклассники!».
А Петр Христенко, победи-
тель и призер международ-
ных и всеукраинских пробе-
гов, марафонец, великолепно
играет на баяне и поет, а
также пишет стихи. Владиле-
не Яковлевне он посвятил
очень смешной дружеский
шарж «Не завлекай»!

И я, как ветеран спорта,
через газету Атомпрофсою-
за, который неоднократно
спонсировал ее старты,
сердечно поздравляю с
юбилеем эту замечательную
женщину и желаю ей даль-
нейших успешных стартов,
здоровья и благополучия в
личной жизни.

Анатолий ШЕВЧЕНКО, 
ветеран спорта. 
г. Желтые Воды

Нещодавно в Російській
Федерації відбувся ІІІ чем-
піонат Європи з жіночого
боксу, в якому взяла участь
збірна України. Приємною
звісткою для Нетішина став
вдалий виступ вихованки
тренера Анатолія Грушина
Альони Ковальчук. Вона
здобула бронзову медаль.

Крім Альони Ковальчук
Україну на престижному тур-
нірі представляла ще одна
нетішинка Оксана Михальчук.
Наші землячки до відпові-
дальних поєдинків готувалися
дуже ретельно, а в перервах
між тренуваннями довелося
постійно підтверджувати свою

спортивну кваліфікацію на різ-
них міжнародних турнірах. Як
правило, Альона і Оксана до-
дому з порожніми руками не
повертались. А на великі май-
бутні перемоги надихали зо-
лоті медалі, які цьогоріч вда-
лося вибороти у Польщі.

Статус змагань європей-
ського рівня завжди високий,
у них беруть участь найтиту-
лованіші боксерки. Альона
Ковальчук впевнено розпоча-
ла поєдинки, але за різницею
«одного удару» програла ро-
сіянці. Саме ця поразка не
дала змоги реалізувати свою
програму «максимум», у ре-
зультаті спортсменці підкори-

лася «бронзова» сходинка п’є-
десталу.

Велике хвилювання перед
відповідальними поєдинками
далося взнаки для Оксани
Михальчук, вона посіла п’яте
місце.

Вдалі виступи інших учас-
ників збірної України та третє
місце Альони Ковальчук до-
помогли нашій команді посіс-
ти друге командне місце,
поступившись лише росія-
нам.

Результатами нетішин-
ських боксерок задоволений
тренер Анатолій Грушин. Він
вірить у спортивний потенціал
дівчат і вважає, що вагомі
перемоги на них чекають
попереду.

Під час розмови Альона і
Оксана запевнили, що вони й
надалі будуть над собою пра-
цювати, і постійно тримати
марку.

— Ми поставили собі за
мету вибороти право пред-
ставляти нашу країну на
Олімпійських іграх,— автори-
тетно заявила Оксана Ми-
хальчук.

За словами тренера Ана-
толія Грушина, його вихован-
ки докладають неабияких
зусиль, поєднуючи тренуван-
ня та участь у турнірах з
навчанням. Альона здобуває

освіту на другому курсі фа-
культету фізичного виховання
Рівненського економіко-гу-
манітарного та інженерного
коледжу, директор якого Пет-
ро Олександрович Тадеєв
приділяє значну увагу спорт-
сменам, як навчального за-
кладу, так і міста Рівного. А
Оксана Михальчук стала сту-
денткою вузу у Хмельниць-
кому.

Для того, щоб забезпечи-
ти участь наших землячок у
європейському турнірі, слуш-
ною стала допомога спонсо-
рів, зокрема, ДП НАЕК «Енер-
гоатом», ВП ХАЕС та підпри-
ємців Нетішина.

Олександр  ШУСТЕРУК 
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У ЗДОРОВОМУ ТІЛІ — ЗДОРОВИЙ ДУХЗА ІНІЦІАТИВОЮ ЖУРНАЛІСТА ХАЕС

Сільська школа — 
у «Книзі рекордів України»

У вересні за проектом кореспондента газети
«Перспектива» Хмельницької АЕС Олександра Шус-
терука в селі Оженин Острозького району Рівненської
області було встановлено рекорд під егідою Націо-
нального проекту «Книга рекордів України» — ство-
рення найбільшої в Україні піраміди з кулькових
ручок. 

Олександр є чотириразовим дипломантом Національ-
ного проекту. П’ятий він присвятив рідній школі, яку закін-
чив 1983 року. Вперше в історії незалежної України до
«Книги рекордів» потрапила сільська школа.

Оженинська загальноосвітня школа №2 була заснова-
на у 1884 році. Серед її випускників є професори, доктори
та кандидати наук, керівники різних рангів, успішні підпри-
ємці. Учні цього закладу є активними учасниками регіо-
нального конкурсу юних художників «Атомна енергетика і
ми», який проводиться під егідою Хмельницької АЕС.
Колишній учень Оженинської ЗОШ №2 Володимир Ярошик
виборов гран-прі цього конкурсу. Його робота експонува-
лась у Третьяковській галереї. Володарем гран-прі також
став ще один учень цієї школи Вадим Олійник.

У фіксації рекорду в Оженині взяв участь представник
Національного проекту «Книга рекордів України», організа-
тор фестивалів «На хвилях Світязя», «Чемпіонат любителів
сала», кращий продюсер за версією Голівуду заслужений
діяч мистецтв України Віталій Іваницький.

Було зафіксовано піраміду висотою три метри. Для
цього було використано 1 тисячу 626 кулькових ручок,
загальна довжина їх — 228 метрів.

Подведены итоги конкурса научно-практических
работ на тему «Атомная энергетика» среди студентов
третьих-пятых курсов специальностей «ядерная про-
мышленность и атомная энергетика» очной формы
обучения профильных вузов Украины. Конкурс подоб-
ного уровня проводился совместными усилиями топ-
ливной компании «ТВЭЛ» и ГП НАЭК «Энергоатом»
впервые, и организаторы надеются, что он станет еже-
годным.

В конкурсе приняли участие более 50 студентов из
Национального технического университета Украины «Киев-
ский политехнический институт» (теплоэнергетический
факультет); Севастопольского национального университе-
та ядерной энергии и промышленности; Одесского нацио-
нального политехнического университета (кафедра АЭС).
От каждого вуза было отобрано по три лучшие работы. 

«Мы очень довольны результатами конкурса. Нес-
мотря на первый год проведения, он получил широкую
известность среди студентов. ТВЭЛ и НАЭК проводили его
с целью активизировать научно-исследовательскую дея-
тельность в студенческой среде, а также для поддержки и
поощрения одаренных студентов — будущих специали-
стов в украинской атомной энергетике, — отмечает
Владимир Молчанов, заместитель исполнительного ди-
ректора дирекции по научно-технической деятельности ТК
«ТВЭЛ». — Подобные конкурсы также важны для укрепле-
ния украинско-российского сотрудничества в атомной
отрасли».

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ: ПІДТРИМКА СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

ПЕРЕМОГИ ВИХОВАНОК 
ТРЕНЕРА АНАТОЛІЯ ГРУШИНА

«Не завлекай»!
Бурлит, штормит 

спортивная арена, 
Но замирает на 

мгновенье мир.
Когда на старт выходит

Владилена,
Болельщиков отчаянных

кумир.
Ей рукоплещет стоя вся

Европа,
Пред ней снимает шляпу

Старый свет.
За то, что плохо в спорте

бьет рекорды.
Да вот… от женихов 

отбоя нет.
Обожествляет сильный 

пол бегунью:
Мадонна, Дива, Золушка,

Кармен.
В любви признался ей 

Тото Кутуньо.
В присутствии самой 

Софи Лорен.
Известно всем, что 

грациозной фее
Давно уже покоя не дают:
Ален Делон и наш 

Борис Моисеев, 
Признанья ей по 

Интернету шлют.
Не завлекай! Стоять на 

пьедестале,
Обняв вершину, 

одному дано.
Пусть кавалеры — 

с золота медали,
Да только сердце у 

тебя одно.

Сначала на пенсию, Сначала на пенсию, 
а потом — в чемпионкиа потом — в чемпионки

ЗВЕРНЕННЯ ФОНДУ СОЦСТРАХУВАННЯ

З метою своєчасного і всебічного форму-
вання програм відділень Фонду щодо віднов-
лення здоров’я застрахованих осіб і членів їх
сімей на 2012 рік Подільська міжрайонна
виконавча дирекція Київського міського відді-
лення Фонду соціального страхування з тим-
часової втрати працездатності просить термі-
ново надати таку інформацію:

— кількість дітей до 18 років з датою їх
народження;

— кількість часто та довго хворіючих осіб,
у тому числі дітей;

— кількість застрахованих осіб, які пере-
бувають на диспансерному обліку. 

Директор Подільської
міжрайонної виконавчої дирекції

Київського міського відділення
Фонду соціального страхування з тимча-

сової втрати працездатності
ЖУРАВЛЬОВА Г.М.

Повідомлення для страхувальників
Подільського та Шевченківського районів!

ЦІКАВО ЗНАТИ

Найкорисніші продукти
До таких харчів належать ягоди, горіхи і

боби — так звана «їжа довгожителів». За вер-
сією журналу Forbes, також людина не повин-
на обходитися без м’яса — воно є обов’язко-
вим продуктом для функціонування організму.

Перші позиції у переліку посідають свіже
молоко і яйця, лосось, усі різновиди капусти,
цибуля, часник і яблука. З напоїв журнал вклю-
чив у перелік зелений чай. Одним з найкорис-
ніших продуктів названо гранатовий сік, який
стабілізує кров’яний тиск і бореться з онколо-
гічними захворюваннями. Він корисний для
чоловіків, оскільки підвищує потенцію.

Щодо способу приготування, то всі пере-
лічені продукти для збереження їхніх корис-
них властивостей потрібно вживати в сирому
вигляді або піддавати мінімальній термічній
обробці.

АТОМНІ СТУДЕНТИ:
КОНКУРС НАУКОВО-ПРАКТИЧНИХ РОБІТ 


